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UITNODIGING
Hierbij wordt u van harte uitgenodigd tot het bijwonen van de voorjaarsvergadering van de PvdA, afdeling Hoogeveen.
De vergadering wordt gehouden op 17 mei 2017, 20.00 uur, in MFC De Magneet.

Het stof van de Tweede Kamerverkiezingen is amper 
neergedaald en de dreun is nog nauwelijks verwerkt 
maar we gaan onze schouders rechten en stomen 
op naar de volgende verkiezingen: op 21 maart 2017 
Gemeenteraadsverkiezingen.

Het afdelingsbestuur is druk bezig met de voorbereidingen. 
Dat heeft ondertussen ten eerste geresulteerd in 
de benoeming van een commissie die zich met het 
verkiezingsprogramma gaat bezighouden. Dat zijn Henk 
Zwiep (voorzitter), Inge Oosting, Ida Gerda Emmens en 
Stan van Eck. Kandidaat-bestuurslid Louise Brink kijkt 
taalkundig mee.

Daarnaast is er een kandidaatstellingscommissie 
aangesteld. Dit gaat om Wietze van der Zwaag, Klaas Smid, 
Gerrit Brand, Arjan van Weert en Martin van ter Beek. 
Gezocht wordt nog naar een vrouwelijke deelnemer.
Verder zijn de profielschetsen gereed, zie elders in de Rooie 
Vener en is de werving van kandidaten gestart.

Ten slotte is vermeldenswaard dat ook de campagne al 
wordt opgetuigd. Er is zelfs al een nieuwe slogan waarmee 
we de verkiezingen ingaan: Hoogeveen maken we samen! 

Stan van Eck en Ida Gerda Emmens leggen elders in dit 
blad uit wat daarbij het achterliggende motief is.

Aan u als afdelingslid willen wij graag de oproep doen 
om ons te steunen. Dat kan op verschillende manieren. 
Uiteraard kan altijd de verkiezingskas worden gesponsord 
met extra bijdragen. Neemt u daarvoor contact op met onze 
penningmeester Gert Huijgen. 

Ook kunt u zich actief inzetten voor de activiteiten die 
worden georganiseerd. Belangstelling? Meldt u zich bij Stan 
van Eck en Ida Gerda Emmens. Zij plaatsen u op een lijst 
en geven aan wanneer en waar u wordt verwacht. Uiteraard 
duurt het nog even maar we hebben veel mensen nodig dus 
u kunt er niet vroeg genoeg bij zijn.

En tenslotte: we zoeken kandidaten voor de kandidatenlijst. 
Ben u zelf geïnteresseerd of kent u iemand in uw omgeving 
die geschikt kan zijn? Meldt het aan de secretaris van het 
bestuur, Henk Zwiep, en wij nemen contact met u of met 
die ander op!

Adresgegevens van genoemde personen vindt u achterin de 
Rooie Vener

1. Opening

2. Vaststellen agenda

3. Verslag ledenvergadering  
 22 oktober 2016

4. Jaarrekening 2016,  
 toelichting door Gert Huijgen

5. Verslag kascommissie 2016

6. Benoeming kascommissie 2017

7. Jaarverslag bestuur,  
 toelichting door Hendrikus Loof 

8. Jaarverslag fractie,  
 toelichting door Inge Oosting

9. Bestuursverkiezingen
 -  Kandidaten algemeen bestuur:  
  Tjark Mulder en Louise Brink

 -  Aftredend en herkiesbaar:  
  Gert Huijgen

 PAUZE

10. Programma na de pauze

11. Sluiting (22.00 uur)AG
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AGENDA VOOR DE LEDENVERGADERING 
VAN DE PVDA HOOGEVEEN 

OP 20 OKTOBER 2021

LOCATIE: DES-GEBOUW 
ALBERT STEENBERGENSTRAAT 44, HOOGEVEEN

AANVANG: 19.30 UUR

• 01 Opening
• 02 Vaststelling van de agenda en mededelingen
• 03 Notulen van de vergadering van 26-05-2021 worden ter vergadering uitgereikt
• 04 Afscheid Inge Oosting als fractievoorzitter en raadslid
• 05 Jaarplan 2022
• 06 Begroting 2022 (wordt ter vergadering uitgereikt)
• 07 Vanuit de fractie / input voor de bespreking van de begroting van de gemeente Hoogeveen
• 08 Rondvraag
• 09 Sluiting 
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VAN DE  
VOORZITTER

De vakanties zijn weer voorbij en de meeste mensen zijn dan ook weer volop aan de slag. Dit geldt ook voor onze 
afdeling waar al veel werk verzet is. In maart 2022 vinden de gemeenteraadsverkiezingen plaats, daar moeten 
we veel voor doen. Aan de ene kan zijn dat de praktische zaken, zoals het opstellen van de kandidatenlijst, het 
schrijven van een verkiezingsprogramma etc.  

Aan de andere kant zijn er grotere uitdagingen. Een daarvan  is de mensen naar de stembus te krijgen. Na de 
schaamteloze rituele dans in Den Haag zal het animo er niet groter op geworden zijn. En dan heb ik het nog niet 
eens over de rokende puinhopen die het vorige college in Hoogeveen heeft achtergelaten. Niet  bepaald zaken 
waar de gemiddelde inwoner blij van zal zijn geworden. Helaas weten we ook dat de kiezer meestal een kort 
geheugen heeft. Je kunt er niet automatisch vanuit gaan dat partijen die Hoogeveen aan de rand van de afgrond 
hebben gebracht door de kiezers zullen worden afgestraft.  Gelukkig hoeft dat ook niet. Als PvdA Hoogeveen 
kunnen we het prima vanuit onze eigen kracht en idealen. Als PvdA hebben we al jaren een consistent, sociaal, 
verbindend en progressief verhaal. De uitdaging is om  met zijn allen dit op diverse manieren goed voor het 
voetlicht te brengen. We gaan de kiezers met ons eigen verhaal verleiden tot een stem op de PvdA.  We hebben 
alle leden daarbij nodig, ieder met haar/zijn eigen talent. Over talent gesproken: Jeffrey van Dooren, een partijlid, 
levert voor het eerst een bijdrage aan de Rooie Vener, wat mij betreft smaakt dat naar meer!

Tot slot wijs ik op u onze ledenvergadering van 20 oktober aanstaande. Voor het eerst sinds lange tijd kunnen 
we weer fysiek vergaderen. Omdat het in de herfstvakantie valt, is de locatie dit keer een andere. We vinden het 
belangrijk de leden nog ruim voor de begrotingsbehandeling van de gemeente te spreken vandaar ondanks de 
herfstvakantie deze datum. We zullen in deze vergadering ook afscheid nemen van onze fractievoorzitter Inge 
Oosting, zij verlaat de Hoogeveense politiek . Kortom genoeg redenen om langs te komen en mee te vergaderen. 

Graag tot 20 oktober!

Wolter Dekker

OP NAAR DE VERKIEZINGEN 2022!
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Het Jaar 2022 is het jaar waarin we naar de stembus gaan om een nieuwe gemeente-
raad te kiezen. Bij deze verkiezingen ligt dan ook het zwaartepunt voor wat betreft de 
activiteiten.  Vanzelfsprekend zullen we in Hoogeveen campagne gaan voeren voor 
een goed resultaat. Het mag ons niet weer gebeuren dat we op een paar stemmen na 
een zetel missen. We zetten als afdeling al het mogelijke in om Hoogeveen te over-
tuigen van nut en noodzaak van een stem op de PvdA. De campagnecommissie heeft 
hierin een voortrekkende rol. Het is echter aan ons allemaal om Hoogeveen te over-
tuigen van het nut van een sterke PvdA. 
HET BESTUUR VAN DE PVDA AFDELING HOOGEVEEN
Samenstelling bestuur 

Het bestuur bestaat na het vertrek van Roelof Koops uit 4 leden. Dat is eigenlijk niet de grootte die nodig is om 
goed te functioneren en taken goed te kunnen verdelen. Het bestuur is zich hiervan bewust. Oproepen en het 
persoonlijk benaderen hebben nog niet geresulteerd in uitbreiding. Een aantal mensen heeft wel aangegeven een 
actievere rol in de afdeling te willen vervullen. Het bestuur maakt graag gebruik van deze toezeggingen. 

DE ORGANISATIE VAN DE AFDELING
Het bestuur is verantwoordelijk voor het goed functioneren van de afdeling Hoogeveen. Het bestuur richt zich 
hierbij vooral op de eigen leden, belangstellenden en sympathisanten. Het bestuur vergadert maandelijks waarbij 
alle lopende zaken, nieuw op te pakken initiatieven en activiteiten worden besproken. De fractievoorzitter neemt 
indien mogelijk deel aan de bestuursvergadering. Zo is een goede afstemming tussen fractie en bestuur geborgd. 

Het is van belang de PvdA zichtbaar te laten zijn in de Hoogeveense samenleving. Leden van het bestuur doen 
mee aan activiteiten om hieraan vorm en inhoud te geven. 

Het bestuur neemt deel aan :

• Het  inloop-uur bij de Lekkernij. We gaan in overleg met de campagnecommissie kijken naar een laag-
drempeliger alternatief. 

• Campagne voor de verkiezingen van de gemeenteraad.
• Bezoek gespreksgroep Ouderen.
• ‘Hotel PvdA’-bijeenkomsten.  We gaan met de campagnecommissie in overleg over vorm en inhoud en 

misschien een nieuwe naam voor deze groep, 
• Bezoeken gewestelijke vergaderingen en (thema)bijeenkomsten.

Er is goede afstemming tussen de raadsfractie en het bestuur. Vanuit het bestuur is normaal gesproken een ver-
tegenwoordiger bij de fractievergadering aanwezig.  De afdelingsvoorzitter en de fractievoorzitter hebben regel-
matig contact. Over en weer weten bestuur en fractie wat er speelt. 

 
 

JAARPLAN 2022
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DOELEN EN ACTIVITEITEN IN 2022
Het ledenbestand van onze afdeling is aan het vergrijzen. Dit is niet uniek voor onze partij maar een trend die ook 
bij andere partijen te zien is. Het ledental blijft redelijk stabiel maar de gemiddelde leeftijd blijft hoog. Het bestuur 
werkt aan de revitalisering van de PvdA als vereniging. We zullen manieren gaan zoeken om te komen tot ver-
jonging van de afdeling. Hierbij kun je bijvoorbeeld denken aan het instellen van een werkgroep die activiteiten 
ontwikkelt voor dit doel. Het gaat dan om concrete activiteiten met een meetbaar resultaat. Hoe we dit definitief 
gaan vormgeven is nog onderwerp van gesprek.  

Voor een vitale afdeling blijft een groot Hoogeveens ledenbestand van belang maar de realiteit is dat mensen 
zich minder snel aan een partij binden. Dat zien wij als feit waar we lokaal niet eenvoudig een trendbreuk in 
kunnen realiseren. Om het progressief geluid in Hoogeveen niet te laten ondersneeuwen kan bundeling van 
krachten nodig zijn, We gaan verder met oriënterende gesprekken over vormen van linkse samenwerking in 
Hoogeveen, Over de uitkomsten kan geen voorspelling worden gedaan. Het lijkt vooralsnog een zaak van de 
lange adem. We zullen in 2022 een bijeenkomst met de leden organiseren met als onderwerp de samenwerking 
op links. 

Het initiatief dat in 2021 is ingezet om leden meer actief te benaderen met de vraag hoe we hen meer kunnen 
betrekken bij de activiteiten van de partij, wordt voortgezet. 

Ieder jaar organiseert het bestuur in elk geval een voorjaars- en najaarsvergadering. Als corona het toelaat zul-
len deze weer fysiek gehouden worden,  Op 1 mei krijgen de leden van 75 jaar en ouder een rode roos.. Tevens 
wordt per jaar bekeken op welke wijze er aandacht aan de 1 mei-viering wordt gegeven. Hiernaast is er ruimte 
voor activiteiten in overleg met of op verzoek van de achterban en fractie. 

VERSTERKING ORGANISATIE
De (permanente) campagnecommissie is inmiddels operationeel.  Zij hebben als doel de PvdA lokaal zichtbaar 
te laten zijn. Ook zullen zij in overleg met het bestuur (en de kandidaten) de campagne voor de gemeenteraads-
verkiezingen vormgeven. 

COMMUNICATIE
Het informeren van de achterban en het laten zien waar je voor staat als partij vraagt een goede communicatie. 
Dit wordt ook het komend jaar gedaan via Facebook en persberichten. We brengen ook in 2022  “de Rooie 
Vener” uit. Deze zal ook komend jaar 2 keer worden uitgebracht (vormvrij). 

TOT SLOT
In bovenstaand jaarplan staat een aantal activiteiten en plannen genoemd. Het bestuur is zich er van bewust dat 
deze alleen met succes kunnen worden ingevuld en uitgevoerd als er voldoende leden zijn die zich hiervoor in 
willen zetten. We doen een beroep op u allemaal om SAMEN de doelstellingen waar te maken. 

Hoogeveen, oktober 2021
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Voor de PvdA is het onbespreekbaar dat 
wordt gesneden in de financiering van de 
buurt- en dorpshuizen zoals het college 
van B&W voorstelt. “Buurt- en dorpshui-
zen zijn het cement van de samenle-
ving”, vertelt PvdA-fractievoorzitter Lisa 
Schonewille. “Nu snijden in de buurt- en 
dorpshuizen keert later als een boeme-
rang terug.”

HANDEN AF 
VAN 

BUURT- EN 
DORPSHUIZEN

PVDA 
HOOGEVEEN

Het college van B&W wil in 2022 de subsidie op de be-
heerskosten van buurt- en dorpshuizen met maar liefst 
veertig procent korten. In 2023 en 2024 wordt nog ver-
der bezuinigd. Donderdag vergadert de gemeenteraad 
van Hoogeveen over het voorstel van het college. “Het 
voorstel is voor ons onbespreekbaar. Het kan ertoe leiden 
dat buurt- en dorpshuizen moeten sluiten”, waarschuwt 
Schonewille. “Buurthuizen zijn van ons, daar blijf je vanaf!”

KLOPPEND HART
De PvdA kent een rijke traditie als het gaat om buurt- en 
dorpshuizen. De partij heeft zich altijd sterk gemaakt voor 
een plek in elke wijk, elke buurt en elk dorp waar mensen 
kunnen samenkomen. Waar mensen kennis kunnen ver-
garen, kunnen ontspannen en elkaar ontmoeten.

“Aan die functies is in de loop der jaren niets veranderd”, 
vertelt Schonewille. “Buurt- en dorpshuizen zijn het ce-
ment van de samenleving. Daar ligt een taak voor de 
gemeente. Het dichtgooien van een buurt- of dorpshuis 
leidt tot verloedering van een dorp of buurt. Het klop-
pend hart wordt weggehaald. Activiteiten zullen wegval-
len en mensen raken uit beeld. Nu snijden in de buurt- en 
dorpshuizen keert later als een boemerang terug.”

De PvdA-fractievoorzitter gaat ervan uit dat het bezuini-
gingsvoorstel van het college donderdag niet wordt aan-
genomen door de raad. “Ik kan me niet voorstellen dat 
andere partijen geen waarde hechten aan de belangrijke 
functie van buurt- en dorpshuizen en geen moeite heb-
ben met gedwongen sluiting. Het bezuinigingsvoorstel 
moet van tafel!”
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Op dit moment zitten we midden in de aan-
loop naar de gemeenteraadsverkiezingen 
in maart 2022. Hier praten we je bij over de 
stand van zaken.

DE KANDIDATENLIJST
We hebben in de achterliggende periode aanmeldingen 
gekregen voor de kandidatenlijst. Daarnaast heeft het 
bestuur actief contact gezocht met een groep leden om 
te polsen of zij PvdA raadslid willen worden danwel op 
de lijst willen. Ook is gevraagd of zij een actieve bijdrage 
willen leveren aan de toekomstige afdelingsactiviteiten. 
Dat heeft een mooi resultaat opgeleverd en we gaan er 
van uit dat we straks met een mooie lijst kunnen komen, 
voor zowel kandidaten voor de raad, als lijst-ondersteu-
nende partijgenoten. 

De kandidaatstellingscommisie heeft voor oktober 2 ge-
spreksrondes gepland met de mensen die ambitie heb-
ben om een verkiesbare plaats op de lijst te komen. Zij 
komen daarna met een voordracht naar het bestuur, dat 
de lijst zal bespreken en vervolgens het concept zal vast-
stellen. Deze wordt ter vaststelling aan de leden voorge-
legd tijdens een extra-ledenvergadering.(datum volgt).

HET VERKIEZINGSPROGRAMMA
Dat we wat willen en kunnen betekenen in Hoogeveen 
heeft de fractie in de achterliggende jaren op vele ma-
nieren duidelijk gemaakt. Daar gaan we in de komende 
periode natuurlijk mee door. We houden van een prak-
tisch verkiezingsprogramma waarin we beschrijven wat 
we willen aanpakken, hoe we dat doen en wie we daarbij 
betrekken. Zo wordt het programma op maat geschreven 
voor de hele gemeente Hoogeveen.

Onze insteek is dat hoe meer mensen vanuit ervaring en 
kennis meeschrijven aan het programma, hoe beter het 
past bij de situatie van de gemeente Hoogeveen. Daar-
om hebben we enige tijd geleden een oproep geplaatst 
aan leden en niet-leden om mee te denken en te schrij-
ven aan het nieuwe programma. Dit nieuwe idee leidde 
niet direct tot veel respons. 

Maar we geven zomaar niet op en daarom zijn we mo-
menteel bezig met het actief benaderen van mensen om 
vanuit hun deskundigheid mee te schrijven aan het pro-
gramma. Dit proces loopt nu.

In november willen we het concept in elkaar geschoven 
hebben en daarna is het aan de leden om het program-
ma te beoordelen.

DE CAMPAGNECOMMISSIE
Deze is in samenstelling dezelfde als die rond de Twee-
de Kamerverkiezingen. Zij zijn de spil van de campag-
ne maar kunnen uiteraard niet alles zelf doen. Daarvoor 
doen we hier een beroep op ieder die mee kan helpen 
dat kenbaar te maken. Tijdens bovengenoemde belron-
de bleek de bereidheid om meer betrokken te zijn bij de 
afdeling Hoogeveen groot. De campagne biedt daarvoor 
natuurlijk veel gelegenheden.

Tot zover even de bijpraatsessie, 
het wordt natuurlijk vervolgd

OP WEG NAAR DE 
GEMEENTERAADSVERKIEZINGEN
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Ondernemers willen dat het huidige zakencollege na de 
verkiezingen doorgaat: “Niet afglijden naar oude tijden 
en coalitiegekonkel”. 

Dit stond nog niet zo lang geleden in de Hoogeveensche 
Courant. Het is de hartenkreet van de Hoogeveense on-
dernemers in hun toekomstvisie “Hoogeveen sterk ver-
ankerd in de regio”. 

Ik kan me er van alles bij voorstellen. Toch voelt het on-
gemakkelijk: waarvoor houden we dan eigenlijk die ver-
kiezingen, als het dagelijks bestuur gewoon blijft zitten?

Maar dat zakencollege is er niet zomaar gekomen. De 
vorige coalitie had er zo’n puinhoop van gemaakt, dat 
er niets anders op zat dan verder te gaan met een za-
kencollege. Onze eigen fractie-voorzitter Inge Oosting 
was de eerste die dat als oplossing aandroeg. Er was te 
veel gebeurd tussen de coalitiepartijen onderling, maar 
vooral ook tussen de coalitie en de overige partijen in 
de raad. Als alle niet-coalitiepartijen op enig moment de 
raadzaal uit gaan uit onmin met de manier waarop de 
coalitie met de rest van de raad omgaan, dan is er wel 
wat aan de hand. Zeker in Hoogeveen, waar partijen de-
cennia in een redelijke verstandhouding samengewerkt 
hebben. 

“Niet afglijden naar oude tijden en coalitiegekonkel”, de 
Hoogeveense ondernemers hebben het haarfijn in de ga-
ten. Aan de basis van dit gekonkel ligt een totaal gebrek 
aan inzicht over hoe het er bij democratische verhoudin-
gen aan toe zou moeten gaan. Dat is niet: wij hebben de 
meerderheid en beslissen en de rest kan hoog en laag 
springen. Nee, juist in een gemeenteraad mag het nooit 

zo zijn dat andere partijen zich permanent geschoffeerd 
voelen wat ze ook inbrengen. Misschien is het de over-
stap naar het dualisme in de gemeenteraad die dit heeft 
veroorzaakt, de neiging om tweede kamertje te spelen 
met regeringspartijen en een oppositie. Misschien is het 
ook veroorzaakt doordat bij de vorige verkiezingen de 
partij Gemeentebelangen plotseling de grootste werd, 
een partij zonder traditie op dit vlak en wel met een ster-
ke behoefte om te laten zien wie de macht heeft. Vooral 
bij de ijsbaantragedie bleek dit sterk. Er werd naar nie-
mand geluisterd. Niet naar zinnige opmerkingen vanuit 
de oppositie, en zelfs niet naar de  rekenkamercommis-
sie, die met een vernietigend rapport kwam.

TERUG NAAR NU.
Ik heb niet de indruk dat er in de onderlinge verhoudin-
gen in de raad veel is verbeterd de afgelopen tijd. Ge-
meentebelangen probeert zich al warm te lopen voor de 
verkiezingen van volgend jaar. De voorzitter van die par-
tij verkondigde dit voorjaar al dat de financiële puinhoop 
toch vooral niet aan Gemeentebelangen te danken was 
maar dat andere partijen in vorige colleges daar volop 
debet aan waren. Hij kreeg daar ruim de aandacht voor 
in de pers. Je kunt niet vroeg genoeg beginnen je straat-
je schoon te vegen!

Dat wordt dus niks met de collegevorming volgend jaar. 
Dan nog maar een periode een zakencollege. Maar 
droevig blijft het dat in de gemeente Hoogeveen politie-
ke partijen uit die gemeente niet in staat zijn een college 
te vormen met capabele mensen uit onze gemeenschap.

Wijnhout Punt.

ZA
KE

NC
O

LL
EG

E?



9PvdA nieuwe Rooievener | jaargang 46 | nummer 2 | oktober 2021

Inspirerende quotes, je komt ze overal tegen. Van ludie-
ke billboards tot en met uiterst flamboyante profielen op 
Tinder. Waar zouden we als maatschappij zijn zonder 
onze rolmodellen? Ik wil u graag wat vragen. Zou u zo 
vriendelijke willen zijn om zo meteen uw “Rooe Vener” 
neer te leggen om vervolgens door te lopen naar een 
spiegel? Wat ziet u? Wie bent u echt? Waarom hebt u 
politieke ambities? En wat is een befaamde quote die op 
u van toepassing is?

Mijn studentenkamer hing vroeger vol met posters van 
Nelson Mandela. De uitspraken van deze goedlachse 
oude baas zijn zowel eindeloos als legendarisch. Van 
zowel “I am the master of my fate: I am the captain of 
my soul.” als “May your choices reflect your hopes, not 
your fears” begint mijn arm al te tintelen met kippenvel. 
Er is een reële kans dat ik een persoonlijke doos bij u 
open die al decennia gevuld is. Maar mocht u er nog 
niet helemaal uit zijn, er is een uitspraak die ik persoon-
lijk hanteer en die ook van toepassing is op iedere soci-
aal democraat in Hoogeveen.““What counts in life is not 
the mere fact that we have lived; it is what difference we 
have made to the lives of others that will determine the  
significance of the life we lead.”

U maakt het verschil. U wilt een socialer en eerlijker 
Hoogeveen en zult niet rusten voordat u een verschil 
heeft gemaakt. U durft daarvoor uw nek uit te steken. 
Dat alleen al maakt u een held.  Ik ben inmiddels dertig 
en met de grijze baardharen en inhammen komt ook het 
besef dat ik helaas geen Nelson ben. Maar ik geef er 
mijn eigen spin aan en zorg dat ik op plekken kom die zo-
wel fascinerend zijn als waar ik het verschil kan maken. 
Het is de manier waarop ik mijn leven leid. Ik probeer 
plezier te combineren met dromen en idealen.

Mijn naam is Jeffrey van Dooren, ik heb een fascinatie 
voor Centraal- en Oost Europa. Wat ooit begon met een 
Erasmus uitwisseling naar Finland, heeft geleid tot een 
ware exodus door Europa. Ik heb door de jaren heen o.a. 
gewerkt op husky safari’s in Lapland. Heb een Master 
European Politics gedaan in Tsjechië, vanuit Boedapest 
een thesis geschreven over Viktor Orbán. Stage gelo-
pen in het Europees Parlement bij Agnes Jongerius, om 
vervolgens nog een stage te doen op de Nederlandse 
ambassade in Albanië. Vervolgens heb ik nog een tijdje 
gewerkt bij CMO STAMM in Groningen. 

In de zomer van 2016 besloot ik lid te worden van de 
PvdA. De reden was simpel. Het is de partij van mijn 
idealen en ik was er nog niet uit of mijn leven in Neder-
land zou zijn of elders. Daarom was het ook een bewuste 
keuze voor de Progressive Alliance of Socialists and De-
mocrats, zodat ik eventueel in de toekomst nog iets voor 
een Europese zusterpartij zou kunnen betekenen. Mijn 
bachelor is in Journalistiek en ik was er diep van binnen 
tegen het einde wel achter dat ik graag iets anders wou. 
Vanuit mijn dormitory in het pittoreske Jyväskylä schreef 
ik in 2013 een bucket list met de dingen die ik graag wil-
de doen voor mijn 30e en tot mijn eigen verbazing is het 
gelukt. Ik ben trots en blij dat ik in de keuken van onze 
partij in Brussel heb mee mogen kijken en dat ik op al 
deze wonderlijke plekken een verschil heb kunnen ma-
ken. Ik wil zoveel mogelijk van deze wereld gezien heb-
ben en probeer dat te combineren met politiek. 

Dankzij de Moderna in mijn arm kan ik weer de grens 
over. Daarom heb ik besloten terug te gaan naar de plek 
waar mijn hart ligt. Tegen de tijd dat jullie dit lezen ben 
ik in Praag begonnen aan een nieuwe baan. Jullie zijn 
allemaal welkom om het partij programma eens vrolijk 
door te nemen onder het toeziend oog van de “John Len-
non Wall”. Wat uw inspirerende quote ook is, ik weet dat 
uw intenties voor de gemeenteraadsverkiezing goed en 
puur zullen zijn. Dus ik ben meer dan positief dat jullie 
mijn rode hart trots zullen maken en ik zit op 16 maart 
met een roos in de hand glimlachend klaar om het goede 
nieuws in ontvangst te nemen.

Groetjes uit Praag

ZOWEL DADEN ALS WOORDEN
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Hoe verliep jouw kennismaking 
met de PvdA?
Eigenlijk was dat al heel jong, dat is thuis met de paplepel 
ingegoten. Wij woonden in Hoogeveen en ik ging naar de 
openbare school, terwijl de christelijke school tegenover 
ons huis stond. Ik ging naar openbare gymnastiekvereni-
ging Kwiek. We hadden thuis de Varagids. Ik kom echt 
uit een rode familie. Mijn overgrootouders waren al rode 
ondernemers. Dat was in die tijd natuurlijk wel lastig in 
Hoogeveen. Het betekende dat mijn overgrootvader het 
werk voor een gedeelte buiten de gemeentegrens moest 
halen. Mijn opa en oma waren ook ondernemers, maar 
ook gewoon rood. Je ziet het terug in de volle breedte 
van de familie. Raadsleden, Statenleden, wethouders 
zelfs. En ook ik ben destijds lid van de partij geworden. 

Hoe kwam je er toe je verkiesbaar 
te stellen voor de raad?
Ik was in die tijd actief in de medezeggenschapsraden  
bij het openbaar primair onderwijs. Ik heb altijd wel een 
mening over maatschappelijke onderwerpen gehad, een 
sterk gevoel voor rechtvaardigheid. Dat maakt dat ik ook 
een visie had en heb op bepaalde dingen.

In een PvdA-advertentie in de Hoogeveensche Courant 
zag ik dat ze mensen zochten voor de campagnecom-
missie en kandidaat-raadsleden. Die heb ik eerst uitge-
knipt en opgehangen. Die campagnecommissie leek mij 
een manier om wat te kunnen doen en ook wat mensen te 
leren kennen in de partij. Ik meldde me daarvoor eigen-
lijk pas nadat de inschrijvingstermijn was verlopen, voor 
de campagne was dat geen probleem. Toen kwam de 
vraag of ik me ook kandidaat voor de raad wilde stellen. 
 

IN GESPREK MET 
INGE OOSTING

PvdA-raadslid in de gemeente Hoogeveen vanaf 2010, fractievoorzitter vanaf 2014 
“Boegbeeld PvdA vertrekt”, stond er in de media.  Haar aangekondigde afscheid kwam 
enkele maanden geleden voor ons allemaal heel onverwacht. Haar besluit kostte haar 
zelf ook wat slapeloze uurtjes. Ze reageert nu lachend: “Ze zeggen dat je bij een feestje 
op je hoogtepunt weg moet gaan. Ik dacht, ja, ik ga nu op een hoogtepunt weg en dat is 
ook het beste, want het had nooit meer beter kunnen worden”. Het was uiteindelijk de 
unieke kans die haar werkgever bood die de doorslag gaf om met de actieve politiek te 
stoppen. Donderdag 7 oktober nam ze afscheid als fractievoorzitter en raadslid namens 
de PvdA in de gemeenteraad van Hoogeveen. Aan haar keukentafel kijken we, in vogel-
vlucht, terug op hoe het kwam en hoe het ging.
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Hoewel mensen in mijn omgeving zich afvroegen waar ik 
aan begon, heb ik “Ja!” gezegd. Ik wist toen eigenlijk nog 
niks van politiek, dus ik heb gewoon naar alle eerlijkheid 
en oprechtheid antwoord gegeven op de vragen van de 
kandidaatsstellingscommissie. Ik kwam terecht op plek 
7 op de lijst en dat leek hartstikke goed, gezien de 10 
zetels van dat moment. Ondanks zetelverlies kwam ik er 
toch in. Het gaf een groot gevoel van verantwoordelijk-
heid en plichtsbesef. Dat is eigenlijk altijd zo gebleven. 
Ik vond het oprecht bijzonder om in de raad te zitten, 
ik kwam natuurlijk uit een maatschappelijke loopbaan 
in het bedrijfsleven. Dat is een volstrekt andere tak van 
sport, een andere werkwijze, een mannenwereld. Daar 
zat ik in de gemeenteraad met allerlei geschreven en on-
geschreven regels.

Hoe ging je met die verschillen om?
Ik was vanuit mijn werk gewend aan korte lijnen en snelle 
besluitvorming. Dat zijn dingen die bij de overheid minder 
of niet voorkomen. Daar moest ik aan wennen. Het eer-
ste jaar heb ik vooral heel veel geluisterd, gekeken, ge-
lezen. Ik vind een goede dossierkennis belangrijk, want 
daar begint het. De politieke lijnen eruit kunnen halen en 
mijn politieke rol daarin zien, dat had ik niet meteen, dat 
heb ik ontwikkeld. Goede begeleiding en ondersteuning 
daarbij is belangrijk. Ik heb een uitstekende leermees-
ter gehad in Hendrikus (Loof). Hij gaf op een gegeven 
moment ook aan dat het wel tijd werd dat ik een keertje 
zou komen. En ik dacht: “Wat en hoe dan?” Als ik ergens 
voor ga, dan wil ik heel goed weten waar het over gaat, 
wat het inhoudt, hoe ik het kan uitleggen en verdedigen. 
Op enig moment zat ik in de raadszaal en was ik het 
ergens niet mee eens was. Toen heb gereageerd, en zo 
begon het. 

Mijn eerste bijdrage ging over een bankgarantie voor 
de bouw van Eduwiek. Toen de voorzitter mij het woord 
gaf, voelde ik mijn rode wangen en mijn hart klopte in 
mijn keel. Als snel ontdekte ik de interruptie knop. Het is 
ook een kwestie van moed en durf. Het ontdekken van 
de politiek, het verkennen van onze samenleving en het 
plezier van het raadswerk namen in de jaren toe. Hoog-
tepunten waren toch wel de inzet van de Partij van de 
Arbeid voor het rekenkamerrapport over de ijsbaan en 
de acties voor goede onderwijshuisvesting.

Had je meteen de ambitie om 
fractieleider te worden?
Nee, daar was ik toen helemaal niet mee bezig. Ik had 
het die eerste periode druk genoeg met mijzelf en alle 
nieuwe dingen. In het tweede deel van die eerste peri-
ode heb ik me wel in een aantal dossiers vastgebeten. 
Minimabeleid,  onderwijshuisvesting, decentralisaties 
die er aankwamen. Die dossiers beheerste ik volledig. 
Ik informeerde me goed, bezocht bijeenkomsten over de 
onderwerpen. Als je dat een tijd lang doet dan weet je 
op een gegeven moment goed waar het over gaat. Ken-
nelijk zijn in die tijd binnen de partij de goede dossier-

beheersing en politieke antenne opgevallen. Het is ook 
belangrijk dat je je netwerken op orde houdt. Speelt er 
een onderwerp, dan neem je contact op met inwoners, 
met een organisatie, met partners die daarmee geraakt 
worden of daar bemoeienis mee hebben. Zo ontstaan 
contacten en het de kunst om die zo uit te bouwen dat 
je ook ongevraagd geïnformeerd wordt. Dat is echt een 
essentieel onderdeel van het raadswerk en dat geef ik 
de fractie ook graag mee. Dat vraagt natuurlijk wel tijd, 
maar je krijgt er ook heel veel voor terug.  

Wat heeft deze plek in de raad 
en als fractievoorzitter voor jou 
persoonlijk betekend?
Ik heb het een eer gevonden om volksvertegenwoordi-
ger te mogen zijn. Ik heb dat ook heel verantwoordelijk 
en heel plichtbewust opgevat. Ik vind ook dat ik altijd die 
verplichting heb gehad aan onze kiezers. Het was ge-
woon een deel van mij, een deel van Inge, ondanks dat 
ik fulltime werkte. Raadslid en fractievoorzitter ben je 7 
dagen per week, 24 uur per dag. Dat ben ik ook altijd 
geweest. Het ging het laatste jaar wat moeizamer, omdat 
ik in het Tweede Kamer traject zat en ook mantelzorger 
was voor mijn vader. Toen heb ik het op een iets lager 
pitje gezet, ik vond dat ik me dat wel kon permitteren. 

De laatste jaren was de fractie, met twee 
zetels, klein. Wat betekende dat voor jou 
als fractievoorzitter?
In de vorige fractie (2014-2018, 4 zetels) zat voldoende 
inhoud en kennis. Onderling waren er misschien wel eens 
strubbelingen, maar er stond altijd een goede fractie. 
Daar heb ik ook altijd voor geprobeerd te zorgen. Daarna 
gingen we een nieuwe periode in. Ik heb als fractievoor-
zitter bij die kandidaatstelling gepleit voor vernieuwing, 
dat vond ik belangrijk. Maar dat we opnieuw omlaag gin-
gen in zetelaantal . . .  terug naar 2 (op slechts een paar 
stemmen na 3). Dat was een domper, twee zetels is lastig. 
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Uit de analyses van Jacob Bruintjes (PvdA-Drenthe) 
blijkt overigens dat de impact van de landelijke politiek 
zo groot is, dat, al zet je lokaal alles op z’n kop, dat maar 
een paar procent scheelt. Daar heb ik echt wel een tik 
van gehad. We hadden als fractie samen keihard ge-
werkt en dat dit!

Dan kun je twee dingen doen: achterover gaan leunen of  
gewoon een grote bek opzetten en doorgaan alsof je 4 
zetels hebt gehouden.

Ik realiseer me wel heel goed dat ík dat heb gedaan,  
90% daarvan kwam op mijn schouders terecht. Ik kon 
deels voortborduren op lopende dossiers. Maar ik had 
ook nieuwe mensen in de fractie en de steunfractie en 
die moesten begeleid worden. In de tussentijd ging het 
raadswerk door en ik was fractievoorzitter. Dat heb ik als 
zwaar ervaren. Ik ben er trots op deel uit te hebben mo-
gen maken van PvdA-fracties, met Lisa, Stan, Wolter en 
Ida Gerda, die consistent voor hun sociaal democratisch 
gedachtegoed zijn blijven staan. Samen hebben we on-
der andere gestreden voor goede onderwijshuisvesting, 
herinrichting van het Hoekje, de Oranjebuurt, kunstgras-
velden en altijd gepleit voor een goed fundament voor 
zorg en welzijn.

En nu dan het afscheid van de fractie 
en de raad
Ik heb gezegd dat ik de fractie ondersteun tot aan de 
verkiezingen. Ik ga gewoon 1 keer in de 14 dagen naar 
de fractievergadering. Dat wordt heel raar want de rest 
van de informatie krijg ik niet meer. Dan zit ik daar bij en 
dan moet ik mijn mond dicht houden, want ik ben geen 
fractievoorzitter meer. Ik ben heel benieuwd hoe mij dat 
afgaat. Ik heb aangeboden dat ik de interactie met de 
steunfractie probeer te doen. En verder zijn er voldoende 
mogelijkheden om iets voor de PvdA te betekenen.

Zoals gezegd, fractievoorzitter was ik 7 dagen per week, 
24 uur per dag. De PvdA was een deel van mij, dat zal 
ook zo blijven, alleen moet ik nu zoeken naar andere 
manieren om mijn bijdrage te kunnen leveren. Hoe zich 
dat gaat ontwikkelen is wel een spannende vraag......  
(glimlacht) 

Maar ik ben dus niet weg voor de partij.

Nu ik afscheid ga nemen wordt er vaak gezegd dat de 
PvdA-Hoogeveen veel aan mij te danken heeft. 

Ik vind dat ik omgekeerd ook veel dank verschuldigd ben. 
In de eerste plaats dank aan de partij, die mij de ruimte 
en de mogelijkheid heeft gegeven om te leren en mezelf 
te ontwikkelen om vervolgens ons sociaal democratisch 
gedachtegoed uit te kunnen dragen en hier invulling aan 
te kunnen geven. Dat is ook voor mijzelf een enorme ver-
rijking geweest. Naast mijn fulltime baan en moeder zijn, 
zijn het ook pittige jaren geweest als fractievoorzitter. Dat 
was mij zonder de hulp van mijn ouders, mijn zoon en 
mijn vriend niet gelukt. Dank aan de mensen met wie ik 
mocht samenwerken en die me aanmoedigden en on-
dersteunden. Ik ben er in gegroeid. Vaak vroegen men-
sen: “Waarom doe je het eigenlijk? “ of “Goh, dat je dat 
steeds maar kunt opbrengen.” Maar het is gegaan zoals 
het is gegaan, ik heb gewoon mijn ding gedaan.

Ik zal de politiek gaan missen, maar zal de komende 
tijd op andere manieren mijn bijdrage gaan leveren aan 
de partij en we komen elkaar ongetwijfeld weer tegen in 
welke vorm dan ook. 

Het was een eer en een genoegen Hoogeveen te mogen 
dienen. Ik ben dankbaar voor het in mij gestelde vertrou-
wen en wens iedereen het allerbeste. 

Pas goed op jezelf, pas goed op elkaar, maar bovenal 
pas goed op Hoogeveen.
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INGE 
BEDANKT
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Vroeg me af, zou ik 2022 wel In de nieuwe gemeenteraad willen zitten? Zou 
ik me nu nog willen aanmelden als kandidaat? Ik denk het niet. Wil er niet 
voor spek en bonen bijzitten. Immers als het huidige zakencollege blijft zitten, 
er gaan stemmen op om het nog twee jaar of langer de puinhoop op te laten 
ruimen, betekent verlenging tegelijkertijd dat de raad ze min of meer hun gang 
moet laten gaan. Dat dan in de hoop dat het goed komt. Dat lijkt me zeer on-
wenselijk. Hoogeveen verdient een sterke gemeenteraad, die weet wat ze wil 
en zelf een sterk college aanstelt. Die deze belangrijke taak niet uithanden 
geeft aan een duur adviesbureau en zelf niet weer ten onder gaat aan onder-
ling krakeel. 

 De overheid dient er weer meer te zijn voor de burger. Daar is zo langzamer-
hand iedereen het wel over eens. Burgers willen niet naar het stembureau 
om manager-wethouders, technocraten  te kiezen. Ze willen wel stemmen als 
hun stem de democratie ten goede komt, ze zich vertegenwoordigd voelen. Je 
kunnen identificeren met je gemeente is van belang. Daar moet de gemeen-
teraad hard en blijvend aan werken. Burgers verwachten dat raadsleden en 
zeker ook de door de raad aangestelde wethouders werken vanuit hun politie-
ke visie.  Er zijn immers problemen genoeg in onze gemeente. Woningnood, 
klimaat, sociale voorzieningen, onderwijs, veiligheid, landelijk grote thema’s, 
maar juist op het gemeentelijk vlak zijn daar ook echt belangrijke beslissingen 
te nemen. Voorbeeld, een groot gebrek aan woningen lost ‘Den Haag’ niet op. 
Wel kan de gemeenteraad sturen op grondprijs, bouwlocaties, eisen stellen als 
projectontwikkelaars willen bouwen. De gemeente regelt bouwlocaties, maakt 
bestemmingsplan, stelt prijs vast. Gemeente zegt tegen woningbouw corpora-
tie en andere bouwers, hier mag je bouwen tegen lagere grondprijs als je snel  
energie neutrale  en vooral betaalbare huurwoningen bouwt. Niet éen soort, 
maar voor verschillende doelgroepen. Een wethouder met visie en doorzet-
tingsmacht kan dan het verschil maken. Verschil maken door ruimhartig en 
snel inspelen op wat nodig is voor goed onderwijs en geen jarenlang geëmmer 
over gebouwen. Verschil maken met WMO beleid, dus goede WMO verstrek-
kingen voor wie ze nodig heeft.  

Het bewustzijn begint te komen dat meer aandacht voor wijken nodig is. Niet 
alleen elke buurt een wijkagent, maar ook dorpshuizen en buurthuizen in de 
benen houden, sociale structuur versterken. Burgers erbij betrekken, de Sme-
derijen weer revitaliseren. Ooit heel goede ideeën, maar door bezuinigingen 
inmiddels verwatert tot een slap aftreksel van wat ooit het streven was. 

Voor ambitieuze raadsleden liggen er uitdagingen genoeg. Zelf overal het wiel 
voor te moeten uitvinden hoeft niet. De kracht van landelijke partijen, zeker 
de PvdA, is ook hun vaak heel goede scholing voor actieven partijleden. Met 
studiedagen, conferenties, boeken, papers, themabladen worden raadsleden 
voortdurend voorzien van adequate, goede informatie. Zo is ook persoonlijke 
groei mogelijk. Ik hoop dat op onze PvdA lijst goede sociaaldemocraten, ge-
motiveerde volksvertegenwoordigers willen staan. In december weten we het.

Jerk Otten, oktober 2021
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• Tjeenk W., Hamer, Remkes: Nederland komt er bekaagd af....
• Klimaatbeleed
• Manus: “Met nog drie zonneparken erbij wordt Hoogeveen de rivièra 

van Nederland”
• Klimaatbeleden
• Rutte: Dit is vechten tegen de bierkaag
• Verhuurdershacking
• Rutte: Ja, alles gaat natuurlijk fout bij deze formatie, maar ik voel me 

er wel enorm verantwoordelijk voor. Volgende vraag....
• Manus: “Extra parlement air kabinet? Goed idee!”
• Als de premier al ver over de houdbaarheidsdatum is, 

komt de maffia in actie.
• Luchthaven Kabul: Talibaan
• ♪ Daar was laatst een Merkel loos.... ♪
• Belastingdienst: Blackstoned
• Manus: “WakuWaku, dat is toch met Bassie en Adriaan?”
• Een vrijheidsstrijder is tegenwoordig iemand die te lamlendig isom een 

spuitje te halen....
• Sigrid K.: Nieuw lijderschap
• Daan Indebonenkamp


